
Zápisnica zo zasadnutia Komisie finančnej, správy obecného majetku a sociálnej Obecného 
zastupiteľstva v Nesluši z 26. 11. 2016

Prítomní:

• podľa prezenčnej listiny

Program zasadnutia:

 1. Otvorenie
 2. Žiadosti o dotáciu z rozpočtu obce na rok 

2017
 3. Všeobecne záväzné nariadenie 

o vykonávaní zmien a doplnkov Územného 
plánu obce Nesluša

 4. Návrh rozpočtu obce na roky 2017 – 2019
 5. Rôzne
 6. Záver

Priebeh zasadania:

1. Otvorenie

Zasadnutie finančnej komisie otvoril  predseda Ing. 
Jozef Kubala. Predložil program zasadnutia. Komisia 
program odsúhlasila.

2. Žiadosti o dotáciu z rozpočtu obce na rok 
2017

2.1 Žiadosť Jednoty dôchodcov Slovenska (Nesluša)

Komisii bola predložená žiadosť Jednoty dôchodcov 
Slovenska  (ďalej  len  JDS)  o poskytnutie  dotácie  vo 
výške  800  €  na  výlety  po  Slovensku,  ktoré  bude 
organizácia  poriadať  pre  svojich  členov.  Komisia 
odporúča  schválenie  dotácie  v požadovanej  výške, 
ale  navrhuje  jej  poskytnutie  zmluvne  podmieniť 
tým,  že JDS usporiada v roku 2017 minimálne dve 
kultúrne alebo iné spoločenské podujatia pre širšiu 
verejnosť  (napr.  v spolupráci  so  Žiarinkou, 
prezentácie  o bezpečnosti  dôchodcov  na  cestách, 
nebezpečenstvá  tzv.  šmejdov  a pod.).  Komisia 
zároveň  odporúča  rovnakým  spôsobom  podmieniť 
poskytnutie dotácie pre Združenú organizáciu SZTP 
a ZPCCH,  ktorej  žiadosť  prejednávala  na  zasadnutí 
08. 10. 2016 v bode 2.6.

Návrh  uznesenia:  „Obecné  zastupiteľstvo  žiadosť 
Jednoty  dôchodcov  Slovenska  –  Nesluša 
o poskytnutie  dotácie  z rozpočtu  obce  Nesluša 
v roku 2017 na projekt „Seniori poznávajú Slovensko 
2017“ schvaľuje vo výške € 800,00.“

Dopad  na  rozpočet:  Zvýšenie  výdavkov  v rozpočte 
na rok 2017 o € 800,00.

3. Všeobecne záväzné nariadenie o zmenách 
v územnom pláne obce Nesluša

Finančnej  komisii  bol  Komisiou  výstavby 
a územného  plánovania  predložený  na 
prerokovanie  návrh  Všeobecne  záväzného 
nariadenia  o vykonávaní  zmien  a doplnkov 
Územného  plánu  obce  Nesluša  z dôvodu  určenia 
výšky,  akou by  sa  mal  na  zmenách dokumentácie 
podieľať žiadateľ a akou obec.

Komisia sa po diskusii zhodla na tom, že rozšírenia 
územného  plánu  možno  považovať  za  všeobecný 
prospech (výstavba nových domov,  zvýšenie počtu 
obyvateľov),  preto  odporučila,  aby  sa  obec 
a žiadatelia  podieľali  na  nákladoch  za  zmenu 
v dokumentácii v pomere 50:50. Odporúča tiež, aby 
všetci žiadatelia znášali riziko možnosti neúspechu 
žiadosti. V prípade jej neschválenia im teda nebude 
poplatok  vrátený,  čím  by  sa  malo  zabrániť 
predovšetkým  špekulatívnym  žiadostiam.  Komisia 
odporúča, aby bola suma pripadajúca na žiadateľov 
medzi  nimi  rozdelená  pomerne  podľa  rozlohy 
parciel, u ktorých o zmenu žiadajú. 

4. Návrh rozpočtu obce na roky 2017 – 2019

Komisia  pred  prerokovaním  jednotlivých 
podprogramov  konštatuje,  že  pred  schvaľovaním 
rozpočtu  je  nutné,  aby  obecný  úrad  vypracoval 
podrobnejšie  informácie  ku  každému 
schvaľovanému  projektu,  keďže  len  na  základe 
číselných vyjadrení nie je možné urobiť zodpovedné 
rozhodnutia.  Túto záležitosť  by mala riešiť  textová 
časť  programového  rozpočtu.  Komisia  sa  na 
zasadnutí  venovala  predovšetkým  kapitálovému 
rozpočtu.

4.1 Vyjadrenie komisie k predloženému návrhu

V programe  8.1 navrhuje  obecný  úrad  zakúpenie 
nového  rýpadla  (traktorbager).  Komisia  v tomto 
prípade  nedošla  ku  konsenzu.  Časť  komisie  bola 
proti kúpe, časť za kúpu starého a časť by súhlasila 
aj  s kúpou  nového  stroja.  Komisia  preto  odporúča 
obecnému  úradu  vypracovať  finančnú  analýzu 
k finančnej návratnosti takto významnej investície.

V predloženom  návrhu  neboli  v podprograme  8.3 
rozpočtované  žiadne  výdavky.  Komisia  preto 
odporúča  zahrnúť  50 000 €  na  vytvorenie  nových, 
resp. obnovu starých záchytov k vodojemom.

Podprogram  8.5 zahrnuje 70 000 € na opravu celej 
obecnej cesty na nižný koniec a jednotlivých uličiek 
na  dolnom konci.  Podľa  návrhu starostky obce  by 
cesta na dolný koniec mala stáť 61 tisíc eur s tým, že 
náklady sa rozdelia pol na pol medzi obec a firmu 
Severoslovenské vodárne a kanalizácie, a. s. a uličky 
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by  mali  stáť  40  tisíc.  Komisia  nepovažuje 
asfaltovanie hlavnej cesty na dolný koniec za nutné, 
odporúča  preto  30  tisíc  presunúť  do  iného 
podprogramu. Komisia odporúča schváliť 40 tisíc na 
asfaltovanie bočných uličiek, ale len v tom prípade, 
ak  už  na  týchto  nie  sú  plánované  rozkopávky 
z dôvodu napojenia na inžinierske siete.

K investíciám  do  centra  obce,  na  opravu  tribúny 
a do  Domu  opatrovateľskej  služby  komisia  nemá 
pripomienky.

4.2 návrhy komisie

Komisia odporúča obecnému zastupiteľstvu schváliť 
nasledujúce investície v podprograme 8.5:

• 10 000 €  na  projekty,  geometrické  plány 
a vysporiadanie  pozemkov  pre  tri  detské 
ihriská.

• 10 000 €  na  projekty,  geometrické  plány 
a vysporiadanie  pozemkov  pre  výstavbu 
nových parkovacích miest po obci.

• 2 000 €  na  projekt  chodníka  od  požiarnej 
zbrojnice po úrad a od úradu ku kaplnke.

• 8 000 € do areálu cintorína a domu smútku 
(nové ozvučenie domu smútku, asfaltovanie 
cesty na nový cintorín, výstavba prístrešku).

Finančná komisia tiež doporučuje pridať 10 000 € na 
opravy kanálov na odvod povrchovej vody v prvku 
5.2.3 (napr.  odvedenie  vody  z Brezového,  pri 
Kardošovej, pri Haluskovi a pod.).

5. Rôzne

5.1 Poplatok za znečisťovanie ovzdušia

Finančnej komisii bola predložená Správa referátu 
životného prostredia  k poplatkom za znečisťovanie 
ovzdušia  podľa  VZN  č.  1/2011  a odporúčania 
zodpovedným  komisiám  obecného  zastupiteľstva 
(príloha č. 5). 

Obecný úrad má k dispozícii  evidenciu  rozhodnutí 
k výberu poplatku minimálne od roku 2007. Príjem 
z výberu  tohto  poplatku  sa  sleduje  na  rozpočtovej 
položke  229005  a je  takmer  konštantný.  Obec 
poplatok vyrubovala na základe vlastnej evidencie 
prevádzok určených na podnikanie. So zreteľom na 
významnosť položky (cca 100 € ročne) obecný úrad 
nepokladal výkon kontroly výberu za nutný, keďže 
poplatky  zo  všetkých  vydaných  rozhodnutí  boli 
podnikateľmi včas uhrádzané.

Komisia  považuje  poplatok  aj  vzhľadom  na 
administratívnu  záťaž  (vystavenie  a rozoslanie 
okolo 10 rozhodnutí za rok) vo výške 8 € ročne za 
adekvátny.

Pokiaľ ide o kontrolu dodržiavania povinností obce 
podľa  §  27  zákona  č.  137/2010  Z.  z.  o ovzduší, 
finančná komisia k tejto otázke nie je kompetentná 
sa vyjadrovať.

5.2 Poplatok za komunálny odpad

Člen finančnej komisie, pán Pavol Škuta informoval 
komisiu  o pripravovanom  všeobecne  záväznom 
nariadení,  ktoré  má  zrušiť  alebo  zmeniť  niektoré 
úľavy  z poplatku  za  komunálny  odpad.  Úľavy 
dôchodcov  a zdravotne  ťažko  postihnutých  osôb 
majú byť zrušené úplne,  študenti  (osoby zdržujúce 
sa mimo domov viac ako 90 dní v roku) budú mať 
úľavu vo výške 50 % a osoby celoročne mimo domov 
(umiestnené  v nápravných  zariadeniach  a pod.) 
budú mať úľavu vo výške 100 %. Komisia odporúča 
tieto zmeny zastupiteľstvu schváliť.

Komisia  ešte  pred  zasadnutím  prostredníctvom  e-
mailu  prerokovala  možnosť  návratu 
k množstvovému  zberu.  Vzhľadom  na  skúsenosť 
z našej  obce  a teda,  že  množstvový  zber  motivuje 
k zvýšenej  separácii  len  minimálne,  zato  má 
významný  negatívny  vplyv  na  vytváranie 
nelegálnych  skládok,  či  dokonca  podnecuje 
niektorých  obyvateľov  k rozvozu  odpadu  do 
smetiakov po okolitých obciach,  komisia  odporúča 
obecnému  zastupiteľstvu  zachovať  paušálny 
poplatok.

5.3 Informácie hlavnej kontrolórky

Hlavná  kontrolórka  obce  Ing.  Zuzana  Skokanová 
informovala  komisiu  o predložení  rozpočtového 
opatrenia  Základnej  školy  Nesluša.  Oboznámila 
komisiu  s  tým,  že  je  nutné,  aby  bolo  škole 
rozpočtové  opatrenie schválené,  ale  že predložený 
návrh  obsahoval  nedostatky,  ktoré  dala  škole 
odstrániť.  Škola  k rozpočtovému  opatreniu 
nepriložila  dôvodovú  správu,  bude  preto  od  nej 
požadované vysvetlenie k jednotlivým presunom.

Ďalej  kontrolórka  informovala  komisiu,  že 
v Dobrovoľnom  hasičskom  zbore  Nesluša  je  nutné 
spísať  hmotnú  zodpovednosť  na  obcou  zverený 
majetok a náradie.

6. Záver

Predseda komisie uzavrel zasadnutie.

V Nesluši 26. 11. 2016

Prílohy:

1. Prezenčná listina
2. Žiadosti o poskytnutie dotácie z rozpočtu 

obce Nesluša (Jednota dôchodcov 
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Slovenska)
3. Návrh Všeobecne záväzného nariadenia 

o vykonávaní zmien a doplnkov Územného 
plánu obce Nesluša

4. Návrh č. 1 rozpočtu obce Nesluša na roky 
2017 – 2019

5. Správa referátu životného prostredia 
k poplatkom za znečisťovanie ovzdušia 
podľa VZN č. 1/2011 a odporúčania 
zodpovedným komisiám obecného 
zastupiteľstva

…............................ …............................
Matej Tabaček Ing. Jozef Kubala

tajomník predseda komisie
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